
Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete
Doboz, Kossuth tér 3. sz. Tel:/Fax: 268-765.

JEGYZŐKÖNYV

Készült Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete 2013. november hó 12-én
(kedden) 18,00 órai kezdettel megtartott közmeghallgatással egybekötött képviselő-testületi

nyílt üléséről.

Az ülés helye: Községháza C épület tanácskozó terme

Jelen vannak: Simon István Tamás polgármester
Békési Mihály Tibor alpolgármester
Bondár Lajos képviselő
Hidvégi Julianna képviselő
Pujuné Deme Anita képviselő
Kelemen Balázs képviselő
Nagy Sándor képviselő

         Hrabovszkiné Dandé Szidónia jegyző

Tanácskozási joggal megjelent az ülésen:
Szabó Tibor aljegyző
Kiss-Balogh Györgyné jegyzőkönyvvezető
Sztojka Tibor a Dobozi Cigány Nemzetiségi Önkormányzat elnöke
Zsigmond Károly a Dobozi Általános Iskola igazgatója
Szabó János Dobozi Polgárőr Egyesület elnöke
Dézsi Ferenc Viziközmű Társulat elnöke
Tóth Sándorné műszaki ügyintéző
Kárnyáczkiné Balog Zsuzsanna pénzügyi ügyintéző
Bucsai Istvánné szociális ügyintéző
Kelemenné Komlósi Ibolya önkormányzati alkalmazott
Bucsai Sándorné szociális ügyintéző
Baku Zoltán rendőrzászlós
Demény Levente rendőrszázados
Dr. Hajdú Antal Békéscsaba városi rendőrkapitány, rendőrezredes
Bucsai Sándor
Sztojkáné Boros Ildikó

Meghívottak: Doboz Nagyközség lakossága.

Simon  István  Tamás  polgármester: Tisztelettel  köszöntöm  dr.  Hajdú  Antal  rendőrezredes,
Demény  Levente  rendőrszázados,  és  Baku  Zoltán  rendőrzászlós  urat.  Üdvözlöm  a
közmeghallgatással  egybekötött  képviselő-testületi  ülésen  megjelenteket.  A jelenléti  ív  alapján
megállapítom, hogy a képviselő-testületi ülés határozatképes. Hidvégi Julianna képviselő asszony
előre  jelezte  késését.  A napirendi  javaslatokat  nem kívánom kiegészíteni,  a  bejelentések között
javaslom  megtárgyalni  a  számítógép  beszerzéssel  kapcsolatos,  valamint  Tong  Wenming
kérelmében  való  döntést,  és  a  „Turisztikai  célú  kerékpárút  létesítése  a
Békéscsaba-Doboz-Sarkad-Méhkeréki  határátkelő nyomvonalon tárgyú vállalkozási  szerződéssel
kapcsolatosan készült jegyzőkönyv jóváhagyásában döntést.

Amennyiben nincs kérdés, más vélemény, javaslat, kérem, szavazzunk a napirendi javaslatról.



A polgármester ezt követően a Képviselő-testület nyílt ülésének napirendjére a következő
javaslatot tette: 

Nyílt ülés:

1.) Közmeghallgatás
     
2.) Bejelentések

3.) Kérdések, interpellációk

A Képviselő-testület  6  jelenlévő képviselőből  6  igen  szavazattal  –  ellenszavazat  nélkül  –  a
napirendi javaslatot elfogadta.

Az I. napirendi pont tárgyalása:

Az I. napirendi pont tárgya: Közmeghallgatás

A napirendi pont előadója: Simon István Tamás polgármester

Simon István Tamás polgármester: Tájékoztatom a megjelent választó polgárokat arról, hogy
Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 54. §-a alapján A
képviselő-testület évente legalább egyszer előre meghirdetett közmeghallgatást tart, amelyen a
helyi lakosság és a helyben érdekelt szervezetek képviselői a helyi közügyeket érintő kérdéseket
és javaslatot tehetnek. Az elhangzott javaslatra, kérdésre a közmeghallgatáson vagy legkésőbb
tizenöt  napon belül  választ  kell  adni. Mint  minden testületi  ülésről  a  közmeghallgatásról  is
jegyzőkönyv  készül,  ezért  kérem  Önöket,  hogy  kérdéseik,  észrevételeik  előtt  nevüket  is
szíveskedjenek közölni.  A Békéscsabai  Rendőr  fő-kapitányság  a  közmeghallgatást  követően
megtartja a közbiztonsági fórumot. Megadom a szót a jelenlevőknek.

Kérdés nem volt.

Hidvégi Julianna képviselő asszony megérkezett a képviselő-testületi ülésre.

Simon  István  Tamás  polgármester: Amennyiben  nincs  kérdés,  engedjék  meg,  hogy
összefoglaljam az elmúlt  3 év történéseit.  A Képviselő-testület  magas részvétel  és  szavazati
arány mellett nyerte meg a helyhatósági választásokat. A 2006 előtti hibás döntések miatt ezt a
ciklust  is  olyan  mértékben  terhelte,  amely  nem  engedett  teljes  szabadkezet  a
Képviselő-testületnek. Ilyen például a 2005. évi belvizes döntés, amely ezt a ciklust is sújtotta.
2012-ben a Kormány több, mint 60 millió forint további forrást biztosított.  Nem ekkora, de
további  teher volt  az intézmények világítására kötött  igen előnytelen feltételekkel  megkötött
szerződés. A szerződés kizárta azon Ptk. szabályok alkalmazásának lehetőségét, mely alapján ez
a szerződés többlet költséget jelentett az önkormányzatnak. 7 év elteltével tudom, hogy nem
illik visszamutogatni, de úgy tartottam korrektnek, hogy ezt megemlítsem.
Az önkormányzat  ugyanazt  az intézményrendszert  működteti,  mint  2006-ban mintegy 60-80
millió forinttal kevesebb állami támogatás mellett. A létszámok átgondolása az egyik eszköze az
önkormányzatoknak,  volt  nálunk  is  létszámcsökkentés,  de  nem  volt  csoportos.  Az
önkormányzat inkább a nyugdíjba vonulók helyett nem vett fel embert, így sokkal többet kell
dolgoznia  a  többi  dolgozónak.  Itt  szeretném megköszönni  valamennyi  dolgozó áldozatteljes
munkáját.
Az oktatást érintő változásoknál meg kell említeni, hogy a Képviselő-testület felelősségteljes
döntést hozott egyhangúlag, vállalta az iskola működtetését, és biztosítja ennek forrását.
Az  ami  még megváltozott  az  a  közmunkaprogram.  A Képviselő-testület  programjában nem
szerepelt különösképpen a munkahely-teremtés, mivel az önkormányzat részéről hiba lenne, ha
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az önerejét  a  piacon mérettetné meg.  Azok a szervezetek,  akik korábban bírálták a magyar
kormány  politikáját,  ma  már  pozitívan  nyilatkoznak  a  GDP-vel  kapcsolatban.  A jelenlegi
gazdasági környezet nem ideális gazdasági társaságok létrehozására, ezért ez is hiba lett volna
az  önkormányzat  részéről.  Ennek ellenére  az  önkormányzat  olyan  munkahely  teremtést  tud
maga mögött, amire 20 éve nem volt példa. 2008-ban kezdődött az „Út a munkához program”,
hogy az aktív korú, de nem foglalkoztatottak be legyenek vonva a munkába. 2011-ben jöttek a
Start  munkaprogramok.  Ez  utóbbi  azért  jelentős,  mert  az  „Út  a  munkához  program”
jövedelemtermelő  tevékenységet  nem  folytathatott,  csak  önkormányzati  feladathoz  lehetett
igénybe venni, nem támogatta az eszközök fejlesztését. A jelenlegi program keretében lehetőség
volt  közvetett  költségek elszámolására,  a közfoglalkoztatásra pályázatot  kellett  benyújtani,  a
támogatás  100  %-os.  Köszönet  illeti  meg  Megyeri  Lajos  községgazdát,  aki  benyújtja  és
lebonyolítja  ezeket  a  pályázatokat.  A pályázat  során  az  önkormányzat  feladatai  ellátásának
jobban  megfelelő  traktort,  pótkocsit,  hidrot  kaszát,  önjáró  öntözőt,  és  kisebb  értékű  tárgyi
eszközöket sikerült beszerezni, a programok költségvetése közel 140 millió forint. Az önjáró
öntöző a jövő évtől segíti munkánkat.
Az állam támogatásával nagyon komoly eredményeket értünk el, és természetesen számtalan
problémával  küzdünk.  Kevesen rendelkeznek olyan végzettséggel,  amely a piacon megfelel,
általában  általános  iskolai  végzettséggel  rendelkeznek.  A legtöbb  ember  1  évnél  hosszabb
szerződéssel rendelkezik, az a piacon is ritka. Sokkal hosszabb időre kötjük a szerződéseket,
mint az „Út a munkához” programban.
Túl  vagyunk a Széchy Emlékház elszámolásánál,  ezzel  egy nagyobb adósságot  törlesztett  a
község,  hogy  díszpolgárának  emlékházát  elkészítette.  Köszönöm  Hidvégi  Julianna
intézményvezető  asszonynak  és  Tóth  Sándorné  műszaki  ügyintézőnek,  hogy  a  pályázat
megírásában, lebonyolításában, elszámolásában közreműködtek. A Művelődési Ház bővítésével,
és  az  intézmények  összevonásával  a  Könyvtár  volt  épülete  hasznosíthatóvá  vált,  és  olyan
közművelődési intézmény jött létre, mely méltó a közművelődési feladatok ellátásához.
A kerékpárút pályázat alapján Békéscsabáról Doboz és Szanazug is megközelíthető.
A komp pályázat keretében 20 állásos parkolót tudunk kialakítani Szanazugban a hullámtéren,
és reméljük, hogy így Szanazugban nyáron a parkolás könnyebben megoldhatóvá válik.
Van  két  pályázat  még,  amely  konzorciumban  működik,  ez  a  Dél-alföldi  Regionális
Hulladékgazdálkodási  Rendszer,  a  másik  az  ivóvízminőség-javító  program.  Ezek  lassúak,
mintegy  50  önkormányzat  vesz  részt  benne,  de  a  konzorciumok  eredményesek  az  önerő
pályázatokon is.
A belvízprogram több éves adósság törlesztése, valamint egy új piacot fogunk kialakítani, ez
lehetőséget nyújt a helyi áruk piacra jutásához.
A legnagyobb beruházással, a település szennyvízhálózatának kiépítésére vonatkozó projekttel
kapcsolatban  az  NFÜ  jóváhagyta  a  projekt  összköltségének  230.730.904  forinttal  történő
megemelését. A kivitelezési szerződés is a napokban aláírásra kerül. A projekt azért húzódott,
mert a pénzintézet, aki korábban a hiteligérvényt, minden további nélkül kiadta, a hitelszerződés
előkészítése során számtalan akadályt gördített az önkormányzat elé.
További kérdéseket, véleményeket szívesen várunk.

Kérdés, vélemény, hozzászólás nem volt.

Simon István Tamás polgármester:  Amennyiben nincs kérdés a közmeghallgatás napirendi
pontot lezárom, és szünetet rendelek el.

A szünet 18.30-tól 19.00-ig tartott.

Simon István Tamás polgármester 19.00 órakor folytatta a képviselő-testületi ülés vezetését a
második napirendi ponttal.
 

II. Bejelentés 
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1. Számítógép beszerzés

Előadó: Simon István Tamás polgármester

Írásos előterjesztés mellékelve.

Simon István Tamás polgármester:  A Képviselő-testület döntött  már számítógép beszerzésről,  de
folyamatosan jönnek az ajánlatok, és ez az előterjesztés szerinti jobb, ugyanúgy 8 számítógép lenne,
de annyiban módosulna, hogy az intézményhez jutó számítógépek árát az intézmény, a Gondozási
Központ  költségvetése  fedezné.  Ennek  megfelelően  módosulna  az  intézmény  költségvetése.  1  db
számítógép  a  védőnőké  lenne,  2  db  az  iskoláé,  1  db  az  informatikusi  irodáé.  Az  előterjesztéssel
kapcsolatban van-e valakinek kérdése?

Bondár Lajos képviselő: Hány gép van az iskolában?

Zsigmond Károly a Dobozi Általános Iskola igazgatója: Azok a gépek jók, amelyeket 2010-ben a
TIOP pályázaton nyertünk, amit most kapunk 2 db számítógépből az egyik a szervergép lenne.

Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

Simon  István  Tamás  polgármester:  Kérem  a  Képviselő-testületet,  hogy  szavazzunk  a
határozati javaslatról az előterjesztés szerinti változatlan tartalommal.

A Képviselő-testület  7  jelenlévő képviselőből  7  igen szavazattal  –  ellenszavazat  nélkül  –  a
következő határozatot hozta:

199/2013.(XI.12.) sz. képviselő-testületi határozat

Doboz  Nagyközség  Képviselő-testülete  dönt  abban,  hogy  a  8db  Fujitsu
P5730 Mini  Towert  (Intel® Core™2 Duo E8400 (3.0 GHz,  6  MB,  1333
MHz);  4  GB  DDR2;  SATA  II,  7200  rpm,  160  GB,  3.5-inch  S.M.A.R.T.;
DVD-RW  ;  integrált  videokártya;  Windows  7  Home  Premium  refurb;
billentyű + egér) tartalmazó számítógép csomag megvásárlását engedélyezi
a TopLaptop Kft-től összesen bruttó 423.200,- forintért 3 gépre vonatkozóan
a  Gondozási  Központ  számára,  5  gépre  vonatkozóan  az  önkormányzat
számára.  A  Képviselő-testület  a  vásárlás  fedezetéül  az  Önkormányzat
esetében  annak  költségvetésén  belül  a  dologi  kiadások  előirányzatát
határozza meg. A Gondozási Központnál a Képviselő-testület engedélyezi az
intézmény kis értékű tárgyi eszköz beszerzésének előirányzatának, bevételi
oldalon  az  intézményfinanszírozás  előirányzatának megemelését,  melynek
fedezete  az  önkormányzatnál  a  szerkezeti  tartalékból  származó
családsegítésre, gyermekjóléti szolgálatra, gyermekek napközbeni ellátására
vonatkozó  pótlólagos  állami  támogatás.  A  Képviselő-testület  felkéri  a
polgármestert  a  szerződés  aláírására,  és  a  szükséges  intézkedések
megtételére. A Képviselő-testület egyúttal hatályon kívül helyezi a 190/2013.
(X.25.) számú határozatát.
Határidő: 2013. december 1.
Felelős: Simon István Tamás polgármester

2. Döntés Tong Wenming kérelme ügyében

Előadó: Simon István Tamás polgármester

Írásos előterjesztés mellékelve.
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Simon István  Tamás  polgármester:  Ő birtokolta  azt  a  gt-t,  amellyel  bérleti  szerződése  volt  az
önkormányzatnak, de nem ez, hanem egy másik gt. kérné a bérletet, de nem jogutódja az előzőnek, így
újból döntenie kell a Képviselő-testületnek.

Kelemen Balázs képviselő: Fizeti rendszeresen a bérleti díjat?

Szabó Tibor aljegyző: Igen a rezsit is.

Simon István Tamás polgármester: Van-e kérdés?

Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

Simon  István  Tamás  polgármester:  Kérem  a  Képviselő-testületet,  hogy  szavazzunk  a
határozati javaslatról az előterjesztés szerinti változatlan tartalommal.

A Képviselő-testület  7  jelenlévő képviselőből  7  igen szavazattal  –  ellenszavazat  nélkül  –  a
következő határozatot hozta:

200/2013.(XI.12.) sz. képviselő-testületi határozat

Doboz Nagyközség Önkormányzata  Képviselő-testülete  jóváhagyja  a Guo
Ba Yin Kereskedelmi Korlátolt Felelősségű Társasággal (cégjegyzék száma:
01-09-179929/8) az önkormányzat tulajdonában álló 5624 Doboz, Kossuth
tér 10. szám alatti  ingatlan helyiségeinek bérletére vonatkozó, a határozat
mellékletét képező szerződést, egyben felhatalmazza a polgármestert annak
aláírására.  Egyidejűleg érvénytelennek nyilvánítja a fent  nevezett  ingatlan
bérletére  vonatkozó  162/2012.  (X.11.)  számú  határozatával  módosított
142/2012.  (IX.14.)  számú  határozatát  és  az  ezek  alapján  megkötött,
2195-2/2012 ikt.számú helyiségbérleti szerződést. 

Határidő: értelem szerint
Felelős: Simon István Tamás polgármester

3.  Turisztikai  célú  kerékpárút  létesítése  a  Békéscsaba-Doboz-Sarkad-Méhkeréki  határátkelő
nyomvonalon  tárgyú  vállalkozási  szerződéssel  kapcsolatosan  készült  jegyzőkönyv
jóváhagyásában döntés

Előadó: Simon István Tamás polgármester

Írásos jegyzőkönyv, számlamásolat mellékelve.

Simon  István  Tamás  polgármester:  Kiosztottuk  a  jegyzőkönyvet,  a  kerékpárút  utolsó
kifizetési  kérelmét november 15-ig kell  benyújtani,  ezért  nélkülözhetetlen a jegyzőkönyv az
elszámoláshoz.  Van  jóteljesítési  garancia,  mely  közel  3  évig  érvényesíthető.  A végszámla
összege 4.900 E Ft, melyet a kifizetési kérelem miatt november 15-ig el is kellene utalni.

Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

Simon  István  Tamás  polgármester:  Kérem  a  Képviselő-testületet,  hogy  szavazzunk  a
határozati  javaslatról  az  alábbi  tartalommal:  „Doboz  Nagyközség  Önkormányzata
Képviselő-testülete  jóváhagyja  a  Turisztikai  célú  kerékpárút  létesítése  a
Békéscsaba-Doboz-Sarkad-Méhkeréki  határátkelő  nyomvonalon  tárgyú  vállalkozási
szerződésben  rögzített  határidők  teljesítésével  kapcsolatos  akadályozó  körülmények  és  a
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kapcsolódó feltételek tárgyában készült jegyzőkönyvet, mely a határozat mellékletét képezi. A
Képviselő-testület felkéri a polgármestert a jegyzőkönyv aláírására, és egyúttal felhatalmazza
arra, hogy a STRABAG ÁLTALÁNOS ÉPÍTŐ KFT. OF13100157 sorszámú 4.900.165,- forint
nettó összegű számláját 2013. november 15-ig kifizesse, és az 1.323.045,- forint áfát a NAV
számlájára átutalja.”

A Képviselő-testület  7  jelenlévő képviselőből  7  igen szavazattal  –  ellenszavazat  nélkül  –  a
következő határozatot hozta:

201/2013.(XI.12.) sz. képviselő-testületi határozat

Doboz  Nagyközség  Önkormányzata  Képviselő-testülete  jóváhagyja  a
Turisztikai  célú  kerékpárút  létesítése  a
Békéscsaba-Doboz-Sarkad-Méhkeréki  határátkelő  nyomvonalon  tárgyú
vállalkozási  szerződésben  rögzített  határidők  teljesítésével  kapcsolatos
akadályozó  körülmények  és  a  kapcsolódó  feltételek  tárgyában  készült
jegyzőkönyvet,  mely  a  határozat  mellékletét  képezi.  A Képviselő-testület
felkéri a polgármestert a jegyzőkönyv aláírására, és egyúttal felhatalmazza
arra, hogy a STRABAG ÁLTALÁNOS ÉPÍTŐ KFT. OF13100157 sorszámú
4.900.165,- forint nettó összegű számláját 2013. november 15-ig kifizesse,
és az 1.323.045,- forint áfát a NAV számlájára átutalja.

Határidő: értelem szerint
Felelős: Simon István Tamás polgármester

III. Kérdés, interpelláció nem volt.

Mivel több tárgy nem volt a polgármester megköszönte a hozzászólásokat,  javaslatokat és a
nyílt ülést 19.30 órakor bezárta. 

k.m.f.t.

Hrabovszkiné Dandé Szidónia Simon István Tamás
jegyző polgármester
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